
Rada Gminy Raszyn 

Radni - Sesja 

Protokół nr 9/2019 

IX Sesja w dniu 30 kwietnia 2019  

Obrady rozpoczęto 30 kwietnia 2019 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 22:10 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 

2. Marek Bańburski 

3. Teresa Bąk 

4. Krzysztof Będkowski 

5. Andrzej Górecki 

6. Janusz Hoffman 

7. Grzegorz Janiszewski 

8. Henryka Koper 

9. Ireneusz Koper 

10. Ryszard Kowalczyk 

11. Elżbieta Kuczara 

12. Agata Kuran-Kalata 

13. Dariusz Marcinkowski 

14. Anna Matracka 

15. Sławomir Ostrzyżek 

16. Tadeusz Pawlikowski 

17. Teresa Senderowska 

18. Beata Sulima-Markowska  

19. Ewa Surmacz 

20. Wiesław Szustak 

21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Marcinkowski otworzył obrady IX Sesji 

Rady Gminy, przywitał zebranych na sali, stwierdził quorum. Przewodniczący spytał czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Jako pierwszy zabrał głos zastępca Wójta z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad w 

punkcie 4 projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie stołówki wraz z 

zapleczem w celu wykonywania usług polegających na przygotowaniu, wydawaniu i 

dostarczaniu obiadów dla dzieci ze szkół podstawowych z terenu gminy Raszyn. 

Następnie pani Henryka Koper zapytała czy może wnieść autopoprawki do projektu uchwały, 

która znajduje się w porządku obrad. 



Pani mecenas poinformowała, że należy to zrobić w trakcie procedowania tej uchwały. 

Radny Andrzej Górecki zgłosił wniosek o przeniesienie punktu „Sprawozdanie z bieżącej 

działalności Wójta” do punktu 2 porządku obrad sesji, aby odbył się o względnie wczesnej 

porze dnia z uwagi na obecność mieszkańców. 

Odbyły się głosowania w sprawie wniosków do porządków obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie Uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na wydzierżawienie stołówki wraz z 

zapleczem w celu wykonywania usługi polegającej na przygotowywaniu, wydawaniu i 

dostarczaniu obiadów dla dzieci ze Szkół Podstawowych na terenie Gminy Raszyn. w 

punkcie 4.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, 

Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (6) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Teresa 

Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przesunięcie punktu 14 do punktu 2.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, 

Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 

Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Pawlikowski 

NIEOBECNI (6) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Teresa 

Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzonymi poprawkami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, 

Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (6) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Teresa 

Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

 

2. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt przedstawił jakie działania były prowadzone między sesjami. Wójt powiedział, że 

większość prac była skupiona wokół budowy, odbudowy i rewitalizacji budynku Austerii. 

Również w tym czasie trwały intensywne prace nad budową ścieżek rowerowych, które są 

realizowane w ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych. W niektórych miejscach 

prace są prawie zakończone, w innych stopień zaawansowania jest dość duży. Koniec tego 

etapu a właściwie zakończenie całej inwestycji i jej rozliczenie planowane jest z końcem tego 

roku. Została zakończona budowa kanalizacji w ulicy Dworkowej. Był to mały odcinek, ale to 

było takie zadanie, które przeszło z roku ubiegłego na rok bieżący z uwagi na kolizje, które 

powstały i nie można było zrealizować go w ramach pierwotnego programu projektu. W 

związku z tym trzeba było zrobić zmiany projektowe. Gmina Raszyn otrzymała 

dofinansowanie dla Ochotniczej straży Pożarnej w Raszynie. Jest to dofinansowanie na zakup 

średniego samochodu bojowego. Gmina Raszyn pozytywnie przeszła ocenę i wniosek został 

zakwalifikowany do dofinansowania realizowanego w ramach porozumienia między 

Ministrem Spraw Wewnętrznych a Ministrem Środowiska. Gmina Raszyn otrzymała 

dofinansowanie na poziomie 30 % na utylizację azbestu. Do tej pory Gmina musiała sama 

dofinansowywać utylizacje azbestu. Gmina otrzymała również dofinansowanie w wysokości 

35 000 zł na realizację zajęć sportowych dla uczniów naszych szkół. Jest to program 

realizowany przez Ministra Sportu i Turystyki. Szkoły raszyńskie zostały włączone do 

ogólnokrajowego systemu OSE (Ogólnopolska Sieć Edukacyjna). W ramach ogólnopolskiej 

sieci edukacyjnej szkoły otrzymają możliwość bezpłatnego dostępu do szerokopasmowego 

Internetu oraz do różnego rodzaju usług bezpieczeństwa teleinformatycznego. Realizacja tych 

zadań będzie prowadzona przez wybraną przez ministra firmę zewnętrzną. Wójt zaznaczył, że 

miały miejsce na terenie Gminy sytuacje spalania różnego rodzaju odpadów w piecach do 

centralnego ogrzewania. Przeprowadzane były kontrole. Przebadano 8 próbek z czego w 5 

przypadkach  okazało się, że były spalane odpady. Sprawy zostały przekazane do sądu. Jeśli 

chodzi o działania, które również miały miejsce w ostatnim czasie to gmina Raszyn podjęła 

współdziałanie ze stowarzyszeniem Manko i przystąpiła do programu ogólnokrajowego 

„Gmina przyjazna seniorom”. Elementem tego programu jest ogólnopolska karta seniora, do 

której przystępują seniorzy z Gminy Raszyn. Wójt poinformował o przetargu na budowę  

łącznika ulicy Zacisze z ulicą Waryńskiego. Ponowiono przetarg gdzie złożono 3 oferty. Po 

uchwaleniu zmian w budżecie w na tej sesji zostanie wybrana jedna firma i podpisana 

umowa. Również w dniu dzisiejszym otwarto przetarg na projektowanie ulic. W pierwszej 

kolejności w pakiecie były 3 ulice ulica Wiejska, Wąska i Nadrzeczna. Ogłoszony został 

przetarg na budowę przyłączy kanalizacyjnych. Są to elementy realizowane od granicy działki 

do studzienki. Wójt przedstawił jakie wydarzenia miały miejsce w związku z Wielkanocą i 

rocznicą bitwy Raszyńskiej. Między innymi odbył się piknik historyczny organizowany przez 

Stowarzyszenie „Projekt Raszyn”. Był to piknik, który zgromadził zarówno rodziców jak 



dzieci. Ważnym nowatorskim wydarzeniem w Centrum Sportu Raszyn była realizacja 

drużynowych mistrzostw Polski. Była to druga runda mistrzostw Polski. Nasi sztangiści 

osiągnęli tam naprawdę bardzo dobre wyniki. Rozpoczęta została budowa kanalizacji 

sanitarnej w alei Krakowskiej od ulicy Reja do ulicy Falenckiej. Kanalizacja budowana w 

systemie głównie przepompowni przydomowych. Ruszyły również prace związane z 

dokończeniem budowy kanalizacji na ulicy Godebskiego i na ulicy Poniatowskiego w 

Jankach, które zostały przerwane z uwagi na upadłość poprzedniego wykonawcy.  

 

 

3. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości położonej w miejscowości Podolszyn Nowy. 

 

Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad i powiedział, że następne 

trzy punkty zreferuje kierownik referatu geodezji pan Zbigniew Tokarz.  

Zbigniew Tokarz przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie na rzecz Gminy Raszyn nieruchomości położonej w miejscowości Podolszyn Nowy. 

Właściciele niniejszej nieruchomości stanowiącej drogę wewnętrzną, wnioskowali o 

nieodpłatne przekazanie na rzecz gminy tej nieruchomości. Droga wewnętrzna ma szerokość 

8 metrów więc bez problemu można tam zrobić drogę publiczną. Pan Z. Tokarz wskazał 

uliczkę na mapie.  

Przewodniczący komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski 

poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Henryka Koper zapytała Wójta czy, uwzględniając nieodpłatne przyjęcie działki na 

rzecz gminy zaciągną jakieś nieformalne zobowiązanie o budowę kanalizacji czy wodociągu 

lub utwardzenia wybudowania drogi? 

Wójt poprosił o doprecyzowanie pytania. 

Radna H. Koper powtórzyła pytanie: czy zaciągnięte zostały jakieś nieformalne zobowiązania 

w stosunku do tych mieszkańców, którzy przekazują drogi na rzecz gminy, obiecując im 

może, że zbuduje w szybszym czasie kanalizację czy wodociąg czy utwardzi drogę. 

Wójt odpowiedział, że nie trzeba żadnych obietnic w takiej sytuacji. Każdy wie, że 

właścicielom opłaca się przekazać działkę pod drogę gdyż wtedy będą mogli ubiegać się o 

wybudowanie kanalizacji, wodociągów lub utwardzenie drogi. Właściciele tylko na tym 

korzystają gdyż to gmina będzie dbała o tę drogę.  

Przewodniczący poinformował, że odbędzie się głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości położonej w miejscowości Podolszyn Nowy. 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 

Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna 

Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa 

Surmacz, Wiesław Szustak 

BRAK GŁOSU (2) 

Andrzej Górecki, Ryszard Kowalczyk 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

4. Uchwała w sprawie: wyrażenia zgody na wydzierżawienie stołówki wraz z zapleczem 

w celu wykonywania usługi polegającej na przygotowywaniu, wydawaniu i dostarczaniu 

obiadów dla dzieci ze Szkół Podstawowych na terenie Gminy Raszyn. 

Projekt uchwały zreferował Z. Tokarz, który poinformował, że jest to stołówka wraz z 

zapleczem, kuchnią, pomieszczeniem gospodarczym o łącznej powierzchni 590 m². 

Przygotowane są w niej obiady dla dzieci ze szkół podstawowych Gminy Raszyn. W celu 

wyłonienia firmy, która będzie wykonywała usługi konieczne jest zgoda państwa radnych na 

wydzierżawienie tego obiektu. 

Radna Beata Sulima-Markowska dopytała czy wyrażamy zgodę na wydzierżawienie stołówki 

jako takiej czy konkretnemu wykonawcy usług? 

Z. Tokarz odpowiedział, że radni wyrażają zgodę na wydzierżawienie stołówki w ogóle. 

Wójt dodał, że prawo to jest zgodne z ustawą o gospodarce nieruchomościami, która nakłada 

na radę gminy obowiązek udzielenia zgody na użyczenie lub najmu powyżej 3 lat. W związku 

z tym nowymi zapisami Wójt gminy nie może bez stosownej uchwały rady gminy 

wydzierżawić czy nawet przedłużyć dzierżawy na ponad 3 lata. 

Radna B. Sulima-Markowska utwierdziła się w przekonaniu, że stołówka będzie 

wydzierżawiona firmie, która wygra przetarg na przygotowywania obiadów. 

Radny Wiesław Szustak dopytał, że termin wynajmu zostanie doprecyzowany w umowie ze 

zwycięzcą przetargu? 

Mecenas Elżbieta Zawisza odpowiedział, że tak.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie: wyrażenia zgody na wydzierżawienie stołówki wraz z zapleczem w celu 

wykonywania usługi polegającej na przygotowywaniu, wydawaniu i dostarczaniu obiadów 

dla dzieci ze Szkół Podstawowych na terenie Gminy Raszyn..  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 



Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 

Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości położonej w miejscowości Dawidy Bankowe. 

Z. Tokarz zreferował projekt uchwały i poinformował, że właściciele powyższej 

nieruchomości stanowiącej działkę o numerze ewidencyjnym 44/15 o powierzchni 0,2641ha  
zwrócili się z prośbą do państwa radnych nieodpłatne przyjęcie tej nieruchomości. Jest to 

droga wewnętrzna stanowiąca łącznik pomiędzy ulicą Długą a ulicą Szlachecką. Działka-

drogowa ma szerokości 8 m i posiada parametry umożliwiające wykonanie wszystkich sieci 

w tej drodze. 

Przewodniczący komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski 

poinformował, że komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący spytał, czy w wyniku tego wydzielenia nowa droga połączy się z ulicą 

Rycerską? 

Z. Tokarz odpowiedział, że nie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 

nieruchomości położonej w miejscowości Dawidy Bankowe..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 

Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

6. Uchwała w sprawie: zmiany Uchwały Nr VIII/71/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 21 

marca 2019r. w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raszyn w 2019 roku. 

Kierownik referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Monika Marszałek 

zreferował projekt uchwały. Poinformowała, że zmiana dotyczy załącznika nr 1 do programu 



opieki nad zwierzętami oraz załącznika dotyczącego oświadczenia o wykonaniu zabiegów 

weterynaryjnych w ramach programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Zamiany 

spowodowane są nowelizacją ustawy o ochronie danych osobowych. Projekt został 

dopasowany do nowych przepisów. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 

Aranowski poinformował, że komisja zajęła się projektem uchwały na posiedzeniu w dniu 

wczorajszym, nie było uwag. Członkowie komisji jednogłośnie rekomendują przyjęcie 

projektu uchwały. 

Radna B. Sulima Markowska zapytała kiedy Paluch będzie przyjmował koty? 

M. Marszałek odpowiedziała, że porozumienie zostało podpisane i zwierzątka będą 

przyjmowane od 1 maja br. Jeśli chodzi o koty to jeszcze nie wiadomo. Został wystosowane 

pismo w tej sprawie i czekamy na odpowiedź.  

Radna B. Sulima-Markowska zasugerował renegocjowanie umowy z panem Kowalczykiem, 

który odławia zwierzęta na terenie Gminy Raszyn, ponieważ od jutra będzie mógł wywozić 

zwierzęta dużo bliżej niż teraz.  

Wójt odpowiedział, że prawo zamówień publicznych nie przewiduje takich elementów jak 

renegocjacja oczywiście można zerwać umowę zgodnie z zapisem umowy i wtedy rozpisać 

nowy przetarg.  

Radny Andrzej Górecki powiedział, że najpierw powinien być przetarg na schronisko a potem 

na odławiacza zwierząt. Radny uważa, że Gmina będzie od teraz przepłacać.  

Wójt poinformował, że warunki wpływające na cenę i specyfikacja nie zmieniły się.  

Radna B. Sulima-Markowska powiedziała, że zmieniły się bo do tej pory zwierzęta były 

wywożone do schroniska oddalonego o 80 km a teraz będą wywożone na Paluch gdzie jest 

bardzo blisko.  

Wójt powiedział, że wystosuje pismo w celu zapytania o zmniejszenie ceny. 

Radny Sławomir Ostrzyżek zapytał skąd jest wykonawca? 

M. Marszałek powiedział, że z Wągrowa pod Nasielskiem. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że nic dziwnego, że cena jest wysoka skoro wykonawca musi 

przyjechać z daleka żeby odłowić zwierzę w naszej Gminie. 

Radny A. Górecki zaapelował żeby w przyszłości lepiej konstruować przetargi tak aby nie 

dochodził do takich sytuacji jak teraz. 

Radny W. Szustak zasugerował Wójtowi aby zaprosił wykonawcę w calu przeprowadzenia 

rozmowy a nie wystosowywał pismo z zapytaniem.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie: zmiany Uchwały Nr VIII/71/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 21 marca 

2019r. w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Raszyn w 2019 roku..  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 

Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

7. Uchwała w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powierzenia Gminie Lesznowola zadania publicznego w zakresie organizacji lokalnego 

transportu zbiorowego. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

M. Marszałek zreferował projekt uchwała i poinformowała, że w związku z zakończeniem 

okresu obowiązywania poprzedniego porozumienia w sprawie powierzenia gminie 

Lesznowola przez gminę Raszyn zadań w zakresie lokalnego transportu zbiorowego na linii 

autobusowej L1 obejmującym swoim zasięgiem obszar gminy Raszyn w przedmiotowej 

uchwale proponuje się zawarcie z gminą Lesznowola porozumienia na rok 2019. Zawarcie 

porozumienia z gminą Lesznowola zapewni ciągłość prowadzenia usług publicznego 

transportu zbiorowego na linii L1. W wyniku rozstrzygnięcia przetargu nieograniczonego na 

obsługę linii autobusowej L1 od 1 stycznia 2019 roku znacząco wzrosła stawka za 1 

wozokilometr usług przewozowych z kwoty 2,66 na 4,96 zł, a tym samym wzrosła od dnia 

1 stycznia wysokość miesięcznego udziału gminy w realizacji powierzonego gminie 

Lesznowola zadania do kwoty 16 545 zł brutto. W celu zapewnienia mieszkańcom gminy 

Raszyn połączeń komunikacyjnych, uznając ich potrzeby przewozowe oraz utrzymania 

współpracy z gminą Lesznowola uzasadnione jest zawarcie porozumienia od dnia 1 stycznia 

do 31 grudnia 2019. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 

Aranowski poinformował, że Komisja zajęła się projektem uchwały na posiedzeniu w dniu 

poprzednim. Wątpliwości były przede wszystkim w stosunku co do rentowności linii L1. 

Zwłaszcza wobec tak wysokiego wzrostu kosztów utrzymania, który w tej chwili nastąpił. 

Przed kilku laty władze Gminy Raszyn zgodziły się definiowanie głównie ze względu na 

umożliwienie dzieciom dojazdu do gimnazjum w Lesznowoli. Dziś ten argument jest już 

nieaktualny. Gimnazja zostały wygaszone. Z danych statystycznych wynika, że z linii tej 

korzystają pojedynczy mieszkańcy Gminy Raszyn. W toku dyskusji padł wniosek radnego 

Góreckiego z  poprawką do treści uchwały polegającej na wpisaniu daty obowiązywania 

porozumienia do końca czerwca br. a nie do końca roku tak jak jest w przedłożeniu. Ta 

poprawka została odrzucona przy 1 głosie za i 3 przeciwnych, ale panu radnemu Andrzejowi 

Góreckiemu przysługuje prawo powtórnego złożenia na dzisiejszej sesji. J. Aranowski 

poinformował, że na komisji szerzej był omawiany temat transportu publicznego Gminy 

Raszyn. Trwają różne inwestycje komunikacyjne i dlatego trzeba się zastanowić nad 

dostosowaniem transportu zbiorowego w Gminie Raszyn do nowych warunków. W tym celu 

odbędzie się wspólne posiedzenie z komisją budżetu aby dopracować plan transportu 

zbiorowego.  



Przewodniczący komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego Tadeusz Pawlikowski 

poinformował, że komisja 24 kwietnia 2019 roku z wniosku pana Wisława Szustaka kieruje 

do Wójta Gminy Raszyn prośbę o pełną informację dotyczącą organizacji komunikacji 

transportu zbiorowego na terenie gminy i zakresie opłat. Wniosek pana Szustak został 

przegłosowany jednogłośnie. 

Radny A. Górecki zaznaczył, że aktualna komunikacja zbiorowa w Gminie Raszyn nie była 

inwentaryzowana od wielu lat więc należy to teraz zrobić . Jest na to wiele pomysłów dlatego 

trzeba się zastanowić czy zmienić komunikację wewnętrzną i czy będziemy dofinansowywać 

Gminę Lesznowola w nierentownej linii L1, której koszty wzrosły dwukrotnie. 

Radna B. Sulima-Markowska zaproponował aby punktem wyjścia były konsultacje z 

mieszkańcami i stworzona na ich podstawie mapa potrzeb mieszkańców w zakresie transportu 

zbiorowego. 

Radny J. Aranowski przestrzegał przed konsultacjami z mieszkańcami. Aby dały dobre 

wyniki trzeba je dobrze przygotować. 

Radny S. Ostrzyżek zwrócił uwagę na fakt, że kiedyś linia L1 jeździła bez dofinansowania z 

Gminny Raszyn. Obecnie jeździ bardzo niewiele osób tą liną. 

Radna H. Koper powiedziała, że to jest dobry czas, żeby zacząć dyskusję w temacie 

komunikacji całej gminy gdyż gmina nie jest dobrze skomunikowana. 

Radny Wiesław Szustak zwrócił się do Przewodniczącego Rady zwracając uwagę, że w tej 

dyskusji nic nowego nie zostanie wprowadzone w tym temacie bo to co proponowała komisja 

budżetu jest wystarczające. Będzie to punkt wyjścia do przygotowania konsultacji z 

mieszkańcami.  

Radny Krzysztof Będkowski zaznaczył, że zgadza się, że trzeba wypracować nowy projekt 

komunikacji w Gminie Raszyn i dlatego złożył wniosek o zmianę okresu trwania 

porozumienia i ustalić go do końca czerwca.  

Pani mecenas E. Zawisza zwróciła uwagę, że w związku z tym należy zmienić nie tylko zapis 

o trwaniu porozumienia ale również inne zapisy. 

Przewodniczący złożył wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad i procedować projekt 

uchwały na kolejnej sesji w zmienionej postaci jeśli chodzi o czas trwania porozumienia. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 7.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 

Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 

Pawlikowski, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (4) 



Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

 

8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/95/15 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 

czerwca 2015 r., zmienionej Uchwałą Nr XXXVII/356/2017 Rady Gminy Raszyn z dnia 

14 czerwca 2017 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Raszyn. 

 

Monika Marszałek zreferowała projekt uchwały informując, że projekt uchwały zakłada 

zmianę regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Raszyn w związku ze 

zamianą przepisów. Zmiany w niniejszym regulaminie wejdą w życie z dniem 1 stycznia 

2020 roku. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 

Aranowski poinformował, że projektem uchwały komisja zajęła się na posiedzeniu w dniu 

poprzednim. Nie było żadnych uwag wobec czego członkowie komisji jednogłośnie 

rekomendują przyjęcie projektu uchwały. 

Radny S. Ostrzyżek doprecyzował, że teraz odpady będą dzielone na cztery a nie na trzy 

frakcje.  

Pani M. Marszałek odpowiedział, że tak i wszystko zostanie wówczas dostosowane do 

obowiązujących przepisów. 

Radny A. Górecki spytał czy odpady będą dzielone na cztery czy na pięć? 

M. Marszałek powiedziała, że segregacja odpadów jest na cztery plus piąte odpady 

zmieszane. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że segregowane na cztery ale dwie frakcje można łączyć ze 

sobą czyli plastik i metal. 

Radna B. Sulima-Markowska zadała pytanie, które otrzymała od mieszkańca w sprawie 

resztek głównie z jedzenia czyli bioodpadów, czy będą one pakowane w worki i wówczas 

zwierzęta będą rozrywały te worki i będzie bałagan. Czy na te bioodpady będą może 

pojemniki? 

M. Marszałek powiedziała, że obowiązuje system workowy. 

Radny S. Ostrzyżek zwrócił uwagę, że bioodpady będą w workach, ale worek ten można 

włożyć do pojemnika a kiedy będą odpady odbierane, będzie ten worek wyjmowany. 

Radna B. Sulima-Markowska stwierdzała, że w ramach przetargu pojemniki na śmieci 

zmieszane mieszkańcy dostają od firmy odbierającej (MZO) a co będzie z pojemnikami na 

bioodpady? 

M. Marszałek zgodnie z tym regulaminem gmina zapewni minimalną pojemność do posesji 

taką jak określona jest w tym regulaminie. 

Radna H. Koper stwierdziła, że nie wiadomo czy nie będzie trzeba wystawiać jednak w 

workach bo nie będą chcieli wyjmować z pojemnika. 



M. Marszałek powiedziała, że zgodnie z regulaminem ma być wystawiony worek ale jeśli 

będzie wystawiony pojemnik to MZO nie będzie robiło problemów pod warunkiem, że będzie 

to przystosowany samochód do wyrzucania z pojemnika. 

Przewodniczący zadał pytanie: czy wspecyfikacji przetargowej będą ujęte pojemniki na 

odbiór bioodpadów? 

M. Marszałek odpowiedziała, że zgodnie z tym regulaminem dla nieruchomości 

jednorodzinnych wchodzimy w system workowy. 

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że ten temat trzeba wyjaśnić. 

M. Marszałek powiedziała, że jeżeli wejdziemy w system pojemników na bioodpady  to 

wzrośnie cena. 

Przewodniczący zauważył, że cena może wzrosnąć ale worek z bioodpadami może łatwo ulec 

uszkodzeniu i warto się na tym etapie zastanowić nad rozwiązaniem tego problemu. 

Radna B. Sulima-Markowska zwróciła uwagę na fakt, że przy systemie workowym 

zaoszczędzimy ale sprzątanie też będzie kosztował0. 

Przewodniczący zapytał jaka będzie pojemność worka na bioodpady? 

M. Marszałek powiedziała, że worki są mocne i spełniają wszystkie normy. Dodała, że w 

miejscu gdzie ona mieszka system workowy się sprawdza. 

Przewodniczący zakończył dyskusję i przeszedł do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/95/15 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 czerwca 

2015 r., zmienionej Uchwałą Nr XXXVII/356/2017 Rady Gminy Raszyn z dnia 14 czerwca 

2017 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Raszyn..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, 

Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Będkowski 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/96/15 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 

czerwca 2015 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. 



 

M. Marszałek zreferował projekt uchwały informując, że przyczyna zmiany tej uchwały jest 

taka sama co regulaminu utrzymania czystości porządku na terenie gminy Raszyn, czyli 

potrzeba dostosowania do nowej segregacji odpadów. Projekt uchwały został przedłożony do 

zaopiniowania państwowemu Powiatowemu Inspektoratowi Sanitarnemu w Pruszkowie, 

który zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt i nie zgłosił zastrzeżeń do zawartych w 

nim treści. Uchwała w sprawie zmiany wchodzi w życie z 1 stycznia 2020 roku. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław 

Aranowski poinformował, że projektem uchwały komisja zajęła się na posiedzeniu w dniu 

poprzednim. Nie było żadnych uwag wobec czego członkowie komisji jednogłośnie 

rekomendują przyjęcie projektu uchwały. 

Radny Ryszard Kowalczyk zadał pytanie czy w nowym regulaminie jest zawarta egzekucja za 

opady. Zauważył, że mamy do czynienia z 3-4-krotną podwyżką cen za wywóz odpadów i 

dodał, że Urząd Skarbowy nie egzekwuje takich zaległości. 

M. Marszałek odpowiedziała, że na chwilę obecną nie ma żadnych projektów dotyczących 

zmiany ustawy o utrzymaniu czystości porządku w gminach, więc ciężko jest się jej odnieść 

do tego pytania. 

Przewodniczący zauważył, że ceny za odpady drożeją w całej Polsce i trzeba się z tym liczyć 

przy rozpisywaniu nowego przetargu. 

Radny A. Górecki przyłączył się do uwagi R. Kowalczyka i zaznaczył, że ceny będą rosnąc 

również z powodu dziurawego systemu. Zauważył, że w Gminie Raszyn jest niedoszacowana 

liczba mieszkańców. Trzeba uszczelnić system gospodarowania odpadami. 

Zastępca Wójta Michał Kucharski poinformował, że Gmina ustawowo musi odbierać śmieci 

od mieszkańców czy płacą czy nie płacą. 

Radny R. Kowalczyk dodał, że takie prawo narusza sprawiedliwość społeczną, bo 

mieszkańcy, którzy płacą, płacą za tych co nie płacą. 

Przewodniczący zadał pytanie jakie są straty w wyniku nieściągalności opłat za odbiór 

odpadów komunalnych? 

M. Marszałek odpowiedziała, że około 300-400 tysięcy złotych rocznie. 

Radny S. Ostrzyżek podkreślił, że należy jak najszybciej rozpisać przetarg ponieważ pod 

koniec roku może być już coraz drożej a wykonawców usługi zgłoszonych do przetargu 

mniej. 

Zastępca Wójta M. kucharski powiedział, że po to jest dostosowywany regulamin aby móc 

jak najszybciej rozpisać przetarg. 

Przewodniczący zakończył dyskusję i ogłosił głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr X/96/15 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 czerwca 



2015 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Jarosław Aranowski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, 

Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz 

Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Beata Sulima-

Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Kowalczyk 

NIEOBECNI (4) 

Marek Bańburski, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 

 

10. Uchwała w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Raszyn. 

 

 

Po przerwie Przewodniczący stwierdził quorum i wznowił obrady sesji informując, że 

następna uchwała w porządku obrad została przygotowana przez Klub Wspólnota Gminy 

Raszyn i poprosił o zreferowanie projektu uchwały przewodniczącą klubu. 

Przewodnicząca klubu WGR przekazała głos radnej B. Sulimie-Markowskiej. 

Radna B. Sulima-Markowska poinformowała, że zgłoszona została autopoprawka do tego 

projektu uchwały, którą zasugerowała mecenas E. Zawisza. Powiedziała również, że 

poprawka została już złożona i zapytała czy można ją teraz procedować? 

Mecenas E. Zawisza wyjaśniła jakie są jej uwagi do projektu uchwały. Uważa, że uchwała 

jest niezgodna z faktem, że Rada Gminy jest organem stanowiącym i kontrolnym a Wójt jest 

organem wykonawczym. Rada nie może nakazywać Wójtowi co ma robić bo Wójt ma 

autonomiczne kompetencje dlatego podejmowanie uchwały o kierunkach działania Wójta nie 

może być takie stanowcze. Pani mecenas odniosła się również do poprzednich tego typu 

uchwał, które został unieważnione przez nadzór. Nie można także nakazywać Wójtowi 

wprowadzania zmian do budżetu bo takie prawo ma tylko Wójt.  

Radna Sulima-Markowska zadała pytanie po co są radni skoro nie mogą o niczym 

decydować.  

Pani mecenas wyjaśniła, że podejmując uchwałę budżetową na sesji, poszczególni radni i 

klub radnych, komisje mają prawo zgłaszać pewne propozycje wydatków, jeżeli znajdzie to 

pokrycie w dochodach natomiast w trakcie roku jak już jest budżet jest realizowany tylko 

Wójtowi przysługuje kompetencja do zgłoszenia zmian w budżecie a Rada może się na te 

zmiany zgodzić bądź nie. 

Radny A. Górecki uznał uwagi pani mecenas za słuszne i zwrócił uwagę, że jest to kwestia 

dopasowania słów i zaproponował aby pomocy w pisaniu uchwał udzielała pani prawnik. 

Zapytał czy można narzucić pani prawnik obowiązek aby pomagała radnym w 

przygotowywaniu uchwał. 



Przewodniczący wyjaśnił, że każda uchwała, która jest przedstawiana na sesji poddawana jest 

opiniowaniu i poprawiana przez panią prawnik. Jeśli radni będą wcześniej dostarczać 

uchwały wówczas nie będzie problemu w tym aby prawnik pomagał. Dodatkowo 

Przewodniczący zaproponował inne rozwiązanie w tej sytuacji a mianowicie, aby zobligować 

Wójta do wykonania projektu modernizacji i przebudowy urzędu gminy. Przewodniczący 

skieruje wniosek do Wójta w tej sprawie.  

Wójt potwierdził, że jest potrzeba wykonania modernizacji i rozbudowy budynku urzędu 

gminy ponieważ budynek robi się już za mały. W ostatnim czasie Wójt uważał, że są rzeczy 

bardziej potrzebne niż modernizacja urzędu. W ostatnim czasie  nie było też programów aby 

dofinansować taką modernizację. 

Radna Elżbieta Kuczara donosząc się do wypowiedzi Wójta i projektu uchwały zaznaczyła, 

że budynek urzędu jest wizytówką Gminy Raszyn. Wśród mieszkańców i gości Raszyna 

również panuje przekonanie, że budynek jest brzydki. Usunięcie ogrodzenia i pomalowanie 

elewacji nie jest kosztowne a zmieniłoby wizerunek gminy. Zwróciła również na brak 

dbałości o tereny zielone w Gminie Raszyn. 

Radna B. Sulima-Markowska zwróciła się do Wójta mówiąc, że warunki pracy urzędników są 

urągające a budynek i ogrodzenie to relikt przeszłości i należy to zmienić biorąc po uwagę, że 

Raszyn jest gminą podwarszawską.  

Radny A. Górecki odniósł się do zarzutu Wójta o pijarowym charakterze projektu uchwały 

twierdząc, że to w Kurierze Raszyńskim jest prowadzony pijar Wójta. 

Przewodniczący upomniał A. Góreckiego aby nie zmieniał tematu wypowiedzi. 

Radny A. Górecki kontynuował wypowiedź popierając zdanie przedmówczyń o zadbaniu o 

budynek urzędu Gminy Raszyn. 

Radna H. Koper zabrała głos  twierdząc, że parkan przy szkole zagraża mieszkańcom a w 

szczególności dzieciom, ponieważ jest pochylony. Poprosiła o jego rozebranie. 

Randa Teresa Senderowska poparła wypowiedzi przedmówców i zaznaczyła, że budynek 

Urzędu spełnia rolę reprezentacyjną i należy go odnowić. 

Radny Wiesław Szustak poprosił o wypowiedź w tym temacie drugą opcję polityczną. 

Przewodniczący jak przedstawiciel grupy radych, do której kierował słowa radny Wiesław 

Szustak powiedział, że nie jest w dobrym tonie mówienie, że ktoś nic nie mówi. W imieniu 

grupy radnych przewodniczący podkreślił, że wyraził opinię i propozycję dla rady aby 

rozebrać parkan przy szkole i odmalować fasadę budynku a resztę prac wykonać w ramach 

modernizacji budynku. 

Radna Teresa Senderowska zapytała jakie są przesłanki i argumenty są za tym aby zostawić 

ogrodzenie? 

Przewodniczący powiedział, że obecnie tylko koszty i zostanie ono rozebrane przy 

modernizacji budynku.  

Radny Krzysztof Będkowski zgadza się z faktem, że budynek urzędu wymaga modernizacji 

ale były ważniejsze rzeczy do zrobienia. Radny zaproponował aby pójść dłuższą drogą i 



przyłożyć się do przygotowania projektu wraz z planem zagospodarowania terenu wokół 

budynku a nie iść na skróty i tylko odmalować fasadę. 

Radny J. Aranowski poparł swojego przedmówcę i dodał, że Gmina Raszyn nie jest na tyle 

bogata gminą żeby dwa razy robić to samo i uważa, że należy zrobić projekt modernizacji 

całościowy. Jeśli chodzi o ogrodzenie urzędu to radny uważa, że może nie koniecznie trzeba 

je rozbierać ze względów bezpieczeństwa. Dzisiejsze czasy pokazują, że trzeba się liczyć z 

sytuacjami niebezpiecznymi. 

Radna B. Sulima-Markowska podziękowała Przewodniczącemu za głos poparcia w sprawie 

odmalowania budynku Urzędu Gminy. Zaapelowała aby przyjąć rozwiązanie zaproponowane 

przez Przewodniczącego. 

Radny Tadeusz Pawlikowski zaznaczył, że projekt na modernizację będzie kosztował dużo i 

może zamiast wydawać pieniądze na odmalowanie to przeznaczyć te środki na zrobienie 

projektu aby już coś w tej kwestii się działo.  

Przewodniczący skierował propozycję do Wójta odnośnie wystąpienia z zapytaniami 

ofertowymi ile by kosztowało pomalowanie elewacji budynku Urzędu i rozebranie 

ogrodzenia przy szkole. Wówczas będziemy mogli rozmawiać o konkretnych kwotach i 

podejmować decyzje.  

Wójt odpowiedział, że oczywiście do tego, żeby wykazać jakie są koszty takiej inwestycji to 

wystarczy zrobić kosztorys zgodnie z cennikami, które obowiązują w kraju. Dodał jeszcze, że 

taki remont to nie tylko pomalowanie ale także naprawa glifów, nowe parapety i 

orynnowanie. Zauważył, że koszt takiej inwestycji to również koszt przygotowania 

dokumentacji na dofinansowanie całościowej modernizacji budynku. 

Radna E. Kuczara podziękował Przewodniczącemu za dobrą wolę w tej sprawie. Zaznaczyła, 

że ważne jest to, że zgadzają się w kwestii poprawy wizerunku Gminy Raszyn.  

Radna H. Koper poprosiła Wójta aby przygotował kosztorys rozebrania ogrodzenia urzędu i 

przy szkole oraz kosztorys pomalowania elewacji budynku Urzędu. 

Radny S. Ostrzyżek poruszył temat celowości usunięcia ogrodzenia przy urzędzie. Uważa, że 

samo usunięcie nie powiększy parkingu, a trzeba będzie wykopać tuje i zniszczyć trawnik.  

Jednocześnie stwierdził, że malowanie budynku, który nie jest ocieplony i nie posiada izolacji  

jest bezsensowne. 

Radna Teresa Senderowska powiedziała, że w jej ocenie nie ma żadnych przesłanek ani 

argumentacji racjonalnej, która przemawiałaby za utrzymywaniem ogrodzenia wokół urzędu 

gminy  jako miejsca użyteczności publicznej a tereny wokół gminy powinny być 

udostępnione dla mieszkańców gminy.  

Radny J. Aranowski poprosił żeby zrobić zapytanie do firm, które zajmują się robieniem 

koncepcji dla takich projektów aby dowiedzieć się ile  taka koncepcja będzie kosztowała, 

wtedy będzie można podejmować decyzje.  

Radny A. Górecki zauważył, że wszędzie są ogrodzenia i nawet skateparku gdzie młodzież 

musi przeskakiwać przez ogrodzenie żeby z niego skorzystać. 



Wójt odpowiedział, że ogrodzenia są potrzebne bo obiekty są dewastowane. Zauważył, że 

ogrodzenie wokół urzędu stanowi również stabilizację chodnika więc rozbierając ogrodzenie 

trzeba będzie naprawić również chodnik.  

Radny K. Będkowski z uwagi na wyczerpanie tematu zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i 

przejście do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania uchwały. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Teresa Bąk, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Beata 

Sulima-Markowska  

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Raszyn..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Teresa Bąk, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, 

Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska  

PRZECIW (10) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 

Koper, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 

Ewa Surmacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

11. Uchwała w sprawie: utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ładach 

 

Projekt uchwały zreferował Zastępca Wójta Michał Kucharski. Powiedział, że zgodnie z art. 

91 ustawy z dnia 14 grudnia 2013 roku prawo oświatowe, organ prowadzący szkoły różnych 

typów lub placówek może je połączyć w zespół. Połączenie nie narusza odrębności rad 



pedagogicznych, rad rodziców, rad szkół i placówek oraz samorządów uczniowskich 

poszczególnych placówek. Połączenie jest dokonywane z dniem. 1 września danego roku. 

Utworzenie zespołu następuje w trybie art. 88 wyżej wymienionej ustawy. Z tym, że akt 

założycielski wymaga zaopiniowania przez radę pedagogiczną łączonych jednostek. Rada 

pedagogiczna Bajkowego Przedszkola w Dawidach oraz rada pedagogiczna szkoły 

podstawowej im. Księcia Józefa Poniatowskiego w Ładach pozytywnie zaopiniowały akt 

założycielski. Połączenie jednostek w zespół nie spowoduje istotnych zmian w ich organizacji 

ani nie wpłynie na zmianę warunków realizacji działalności dydaktycznej, wychowawczej, 

opiekuńczej. Zachowana zostanie odrębność organów szkoły i przedszkola. Zmiana nie 

spowoduje skutków kadrowych dla nauczycieli oraz pracowników administracyjnych i 

obsługi. Planuje się utrzymanie dotychczasowego zatrudnienia Zastępca Wójta zaznaczył, że 

połączenie jednostek w zespół pozwoli na efektywne wykorzystanie zasobów kadrowych obu 

jednostek oraz zwiększenie możliwości w zakresie zatrudnienia dla nauczycieli i 

pracowników niepedagogicznych. Utworzenie zespołu nie pociąga za sobą kosztów 

finansowych za wyjątkiem zakupu tablic, pieczęci. Spowoduje natomiast oszczędności 

wynikające z optymalnego zarządzania majątkiem szkoły. W świetle powyższego 

uzasadnione jest podjęcie uchwały o wskazanej treści. 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Dziedzictwa Narodowego Krzysztof Będkowski 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy jednym głosie 

wstrzymującym. 

Przewodniczący poprosił o naniesienie uwagi przekazanej przez panią mecenas odnośnie 

treści uchwały. 

Radna E. Kuczara podkreśliła swoje zdanie na temat połączenia szkoły i przedszkola. W jej 

przekonaniu nie jest to najlepszy projekt jeśli chodzi o dobro dziecka ze względu na 

lokalizację w tym miejscu przedszkola. Daleko jest do placu zabaw, brak jest tam również 

kuchni.  

Wójt odpowiedział radnej, że to dyrekcja wraz z pracownikami nauczycielami przedstawili 

Wójtowi program funkcjonalno-użytkowy i taki program został przekazany do projektanta.  

Radny T. Pawlikowski zaznaczył, że pracuje niedaleko tego przedszkola i rodzice bardzo 

chwalą nowy budynek i cieszą się, że ich dzieci będą tam się uczęszczać. 

Wójt odpowiedział, że rzeczywiście to przedszkole jest bardzo oblegane i są dzieci, które się 

nie dostały mimo otworzenia kolejnego oddziału. Również największa ilość wniosków została 

złożona właśnie w tym przedszkolu. 

Radna E. Kuczara wyjaśniła, że Wójt mówiąc o przedszkolu w Ładach mówi o budynku bo to 

przedszkole jeszcze nie powstało bo dopiero będzie procedowana uchwała. 

Radna T. Senderowska powiedziała, że wstrzymała się od głosu już dwa razy i teraz również 

to zrobi ponieważ punkt widzenia dzieci jest zupełnie inny niż dorosłych. Małe dzieci chcą się 

czuć bezpiecznie a duża placówka połączona ze szkołą im tego nie zapewnia. 

Zastępca Wójta podkreślił, że także ma dziecko w dużym przedszkolu a wcale nie czuć tam 

tego, że jest ono tak duże. 



Radny T. Pawlikowski zaakcentował, że przedszkole razem ze szkołą powstało po 

konsultacjach z rodzicami i nauczycielami. Rodzice mają komfort w dowożeniu starszych i 

młodszych dzieci w jedno miejsce. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że nie jest to duże przedszkole. Do przedszkola i szkoły jest 

oddzielne wejście i tak naprawdę dzieci starsze i młodsze wcale się nie widzą. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie: utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ładach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 

Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 

Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Teresa Bąk, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Teresa Senderowska, 

Beata Sulima-Markowska  

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

12. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2019. 

 

Przewodniczący zaproponował aby po wyjaśnieniach pani skarbnik Lilianny Kłos przejść od 

razu do dyskusji. Z uwagi na chwilową nieobecność Pani Skarbnik, poprosił 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego o przedstawienie 

opinii na temat projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego T. Pawlikowski 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie oraz projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Wójt opowiedział o inwestycji, która jest powodem zmian w budżecie czyli o przebudowie 

ulicy Waryńskiego i fragmentu ulicy Zacisze. W dniu poprzednim zostały otwarte oferty na 

realizację tej inwestycji. 

Pani skarbnik poinformowała o autopoprawkach do budżetu, które obejmują zmniejszenie 

przesunięcia kwoty na budowę ulicy Waryńskiego i Zacisze. Zmiana również dotyczyła 

projektów gdyż zostały otwarte oferty na projekty budowy ulic Wiejskiej, Wąskiej i 

Nadrzecznej. Zamiany zaszły również w inwestycjach ze względu na brak rozliczenia 

projektu na odwodnienie ulicy Zakole. Zamiany dotyczyły także funduszy sołeckich. 

Zwiększone zostały wydatki bieżące. Ogółem wydatki podobnie jak dochody zwiększają się.  

Radny Wiesław Szustak zadały pytanie do którego miejsca ulica Zacisze będzie 

wyremontowana? 



Wójt powiedział, że do wysokości ulicy Niskiej. 

Radny Wiesław Szustak dopytał również czy to przesunięcie 700 000 zł jest efektem otwarcia 

ofert? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak. 

Radna T. Senderowska i radny A. Górecki opuścili obrady sesji. 

Radna H. Koper zgłosiła wniosek o przerwę. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący stwierdził quorum i wznowił obrady. 

Przewodniczący zadał pytanie Wójtowi odnośnie zabrania środków na odwodnienie ulicy 

Zakole. Poprosił Wójta o szczegółowe wyjaśnienia. 

Wójt zaznaczył, że ulica jest bardzo wąska i są w niej zakręty. Były robione tam regulacje 

stanów prawnych. Jest tam jeszcze problem ze służebnością wymaganą do przesunięcia linii 

energetycznych ponieważ słupy energetyczne stoją w ulicy. Słupy będą przestawione na 

działki mieszkańców ale trzeba uzyskać służebność. 

Przewodniczący dopytał, jakie środki są zachowane na realizację tej inwestycji w związku z 

przesunięciem jej wykonania na rok 2020?  

Wójt odpowiedział, że środki są na wykonanie projektu. 

Przewodniczący zwrócił uwagę na fakt, że nie ma pewności, że Rada Gminy zatwierdzi 

realizację odwodnienia ulicy Zakole w 2020. Zapytał czy są zabezpieczone środki na to w 

WPF? 

Pani Skarbnik powiedziała, że przesunięte zostało tylko 470 000 zł. 

Przewodniczący, wtrącił dygresję, odnośnie słupów na ścieżce rowerowej w ulicy 

Warszawskiej. Zaznaczył, że należało zauważyć ten problem a teraz radni i Wójt zostaną za 

to skrytykowani. 

Wójt wytłumaczył, że środki i tak byłby niewystarczające więc jak już uda się zamknąć etap 

projektowania będą szukane dofinansowania na tą inwestycje. Wójt zapewnił, że fazę 

projektową uda się zakończyć w 2019 roku. 

Radny W. Szustak zapytał o pozycję w budżecie dotyczącą boiska sportowego: czy Wójt 

dysponuje dokumentem, który mówi o użyczeniu tego miejsca pod boisko i co jest planowane  

w kwocie 110 000 zł. 

Wójt odpowiedział, że tak dysponuje umową z ITP na użyczenie terenu pod boisko. Będzie 

tam boisko z oświetleniem, zabezpieczeniem i drobną infrastrukturą. Gmina będzie się 

jeszcze starać o dofinansowanie tej inwestycji. 



Radna B. Sulima-Markowska zwróciła uwagę, że lista ulic które mają być modernizowane 

zwiększyła się a środki na ten cel zostały zmniejszone. W związku z tym zapytała, które z 

tych ulic będą realizowane bo pieniędzy nie wystarczy na wszystkie. 

Wójt odpowiedział, że wszystkie te ulice będą wykonane. W pierwszej kolejności będą 

wykonane Wiejska, Wąska i Nadrzeczna. 

Radna B. Sulima-Markowska dopytała czy te trzy ulice będą realizowane za 360 000 zł? 

Wójt odpowiedział, że nie bo cześć pieniędzy za projekty została już zapłacona.   

Radna B. Sulima-Markowska zadała pytanie odnośnie boiska w Falentach o jaką kwotę 

Gmina wstąpiła w konkursie z Funduszu Infrastruktury Sportowej i na co będzie 

przeznaczona kwota dofinansowania? 

Wójt odpowiedział, że Gmina stara się o 200 000 zł i będzie to przeznaczone na wykonanie 

boiska ponieważ projekt już istnieje i trwają prace adaptacji go do nowej lokalizacji. 

Radny T. Pawlikowski wywiązał dyskusję z Przewodniczącym dotycząca obietnicy 

Przewodniczącego w sprawie wykonania ulic Szlacheckiej i Hetmańskiej.  

Przewodniczący wytłumaczył, że te ulice miały być wykonane razem ale w ulicy Szlacheckiej 

był problem z przewodami i inwestycja została wstrzymana. Obecnie są problemy finansowe 

Gminy i nie wystarcza na zrobienie wszystkich ulic. 

Radny A. Górecki zadał pytanie Wójtowi dotyczące ulicy Zakole: jak długo trwa 

projektowanie ulicy i czy uda się to zakończyć do końca roku 2019? 

Wójt stwierdził, że nie pamięta szczegółowych zapisów umowy ale na pewno półtora roku 

projektowanie już trwa. 

Radny A. Górecki nawiązał do ulicy Wypoczynkowej gdzie stoi słup, który tam był i pozostał 

po remoncie drogi. 

Wójt wyjaśnił, że jest to słup energetyczny a nie było tam możliwości ustanowienia 

służebności gdyż mieszkaniec się nie zgodził.  

Radny Górecki powiedział, że trzyma Wójta za słowo, że wszystkie ulice, które są do 

projektowania będą zaprojektowane w jednym pakiecie. Radny cały czas czeka na 

projektowanie ulicy Cichej i Małej. 

Radny M. Bańburski z trudem przyjął zabranie pieniędzy na realizację ulicy Zakole ale ma 

nadzieje, że w przyszłym roku przy uchwalaniu budżetu znajdą się pieniądze na realizację 

tego zadania. 

Radna H. Kopr powiedziała, że cieszy się, że w końcu znalazły się pieniądze na wykonanie 

ulicy Waryńskiego i Zacisze. Zadała pytanie czy ta ulica zostanie zrealizowana w tym roku? 

Radna T. Senderowska poruszyła temat ulicy Dworkowej gdyż są tam duże dziury, które 

zostały naprawione tylko w połowie drogi. Przy tej ulicy znajduje się nowy Ośrodek Zdrowia 

i nawierzchnia powinna zostać naprawiona w całości. 



Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym została zakończona w tej ulicy budowa 

kanalizacji i nie było możliwości naprawa nawietrzni. Teraz ulica będzie doprowadzona do 

stanu pierwotnego a poza tym ulica Dworkowa i ulica Opaczewska są w fazie projektowania. 

Radna T. Senderowska powiedziała, że nawierzchnia powinna być od razu naprawiona. 

Wójt odpowiedział, że roboty związane z kanalizacją skończyły się w dniu dzisiejszym, nie 

można było najpierw naprawić nawierzchni a dopiero później robić kanalizację. 

Radna Ewa Surmacz zwróciła się do radnych, żeby przejść do przyjęcia zmian w budżecie. 

Radna H. Koper zapytała Wójta kiedy będą naprawiane ulice w Raszynie. 

Wójt wyjaśnił, że nie da się naprawić po zimie wszystkich uszkodzeń nawierzchni na raz, są 

one robione sukcesywnie. 

Radny A. Górecki zadał pytanie wójtowi kiedy będzie rozpisany przetarg na pakiet ulic do 

projektowania i czy podczas wykonywania ulicy Waryńskiego i Zacisze Wójt zakłada jakieś 

problemy i przekraczanie wyznaczonego budżetu.  

Wójt stwierdził, że nie jest w stanie określić co może się wydarzyć podczas budowy. 

Radna E. Kuczara zwróciła uwagę na fakt, że w jednym czasie odbywały się dwie komisje: 

budżetu i oświaty a radnej zależało być na obu. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2019. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, 

Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 

Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

 

13. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 

2019 -2030. 

 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w WPF jest pochodną 

zmian w budżecie więc od razu rozpocznie się dyskusja. 

Radny Krzysztof Będkowski przedstawił wnioski z zebrania mieszkańców Raszyna. Na 

zebraniu okazało się, że część Raszyna od ulicy Pruszkowskiej do granicy z Warszawą nie 



posiada żadnych miejsc rekreacji jakich jak park czy skwer. Mieszkańcy wyszli z inicjatywą 

szukania miejsc gdzie takie miejsce rekreacji mogłoby powstać. Taka informacja została 

również zgłoszona na piśmie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2019 -

2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, 

Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 

Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VII/55/2019 z dnia 1 marca 2019 r w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy na rok 2019. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Kowalczyk poinformował, że komisja 

przegłosowała zmianę planu pracy Komisji Rewizyjnej. Wprowadzono do planu pracy 

komisji, przeprowadzenie kontroli legalności i zgodności z prawem zawierania umów 

cywilnoprawnych w GOPS-ie. Zmiana jest spowodowana skargami dwóch pracowniczek i 

pismami pracowników GOPS i dyrektor GOPS. Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą 

o zmianę polegającą na prowadzeniu kontroli GOPS zamiast kontroli przetargu na dzierżawę 

ośrodka zdrowia. 

Radna B. Sulima-Markowska zgłosiła swoje uwagi. Po pierwsze powiedziała, że komisja na 

swoim posiedzeniu powinna zaopiniować projekt uchwały, a takiego posiedzeniaj między 

sesjami nie było. Po drugie radna nie zgadza się aby mało zasadna kontrola w GOPS zastąpiła 

kontrolę przetargu na ośrodek zdrowia. Dodatkowo poinformowała, że zwróciła się do GOPS-

u w trybie dostępu do informacji publicznej o informację jakie były kontrole w GOPS w 

ostatnim czasie. Było tam wiele różnych kontroli i radna uważa, że nie widzi powodu aby 

wchodzić tam z kolejną kontrolą. Poprosiła radnych aby nie przyjmować uchwały w takim 

brzemieniu. 

Radna T. Senderowska również wyraziła swoje zdanie aby nie zdejmować z planu pracy 

Komisji Rewizyjnej kontroli w sprawie przetargu na ośrodek zdrowia. Nadmieniła, że Gmina 

Raszyn przyjęła jako darowiznę działkę z przeznaczeniem na cele publiczne, to jest na cele 

publicznej ochrony zdrowia, w szczególności udzielanie świadczeń zdrowotnych przez 

publiczny zakład opieki zdrowotnej. W przypadku niewłaściwego wykorzystania działki 

darowizna podlegała odwołaniu. W związku z informacjami jakie radna posiada oraz tym, że 

sprawa przekazania darowizny jest w sądzie uważa, że wykreślanie tak ważnej sprawy w 

zamian za kontrolę w GOPS nie jest zasadne. Poprosiła radnych o nie zdejmowanie tego 

punktu z planu pracy Komisji Rewizyjnej. Następnie odniosła się do zasadności 



przeprowadzenia kontroli w GOPS. Uważa, że nie jest zasadne aby kontrolować GOPS, który 

był już kontrolowany przez wiele instytucji w ostatnim czasie. 

Mecenas E. Zawisza odniosła się do wypowiedzi radnej T. Senderowskiej w zakresie sprawy 

sądowej dotyczącej darowizny działki na cele medyczne. Powiedział, że randa przedstawiła 

sprawę tak jakby była już przesądzona a tak naprawdę nie wiadomo co zrobi Sąd Drugiej 

Instancji gdyż uzasadnienia wyroku Sądu Pierwszej Instancji jest sprzeczne z zasadami 

metodyki pracy sędziego odnośnie uzasadnień.  

Radny A. Górecki wskazał na brak uzasadnienia do projektu uchwały co jest nie zgodne ze 

statutem Gminy Raszyn. Dodatkowo zapytał dlaczego tak bardzo radny T. Pawlikowski 

upiera się nad kontrolowaniem GOPS i zaznaczył, że przy takiej kontroli trzeba będzie 

kontrolować wszystkie umowy jakie GOPS podpisywał.  

Radny R. Kowalczyk powiedział, że tylko umowy z osobami fizycznymi. 

Radny A. Górecki jest wstanie zgodzić się na rozszerzenie planu pracy komisji ale nie na 

zdjęcie z niego punktu dotyczącego kontroli przetargu w sprawie ośrodka zdrowia. 

Mecenas E. Zawisza powiedziała, że projektem uchwały jest wniosek z komisji Rewizyjnej a 

uzasadnieniem protokół z posiedzenie komisji. 

Przewodniczący wskazał, że odnosząc się do statutu nie ma literalnie zapisanego uzasadnienia 

dołączonego do projektu uchwały. Dlatego lepiej wstrzymać się z podejmowaniem tej 

uchwały a nie ryzykować jej unieważnienie.  

Radna B. Sulima-Markowska dodała swoje zdanie, że jako komisja rewizyjna chciałaby 

kontrolować sposób wyboru operatora i zaznaczyła, że przed Radą Gminy bardzo dużo pracy 

i trzeba wziąć się do pracy. 

 Radny W. Szustak zaznaczył, że mowa jest o bardzo ważnych sprawach i trzeba dołożyć 

wszelkich starań aby mimo optymistycznych zapowiedzi pani mecenas E. Zawiszy  nie 

utracić działki pod Centrum Medycznym. Dlatego zasugerował aby w planie komisji 

rewizyjnej umieścić oba tematy. 

Wójt wypowiedział się w temacie ośrodka zdrowia mówiąc, że nawet jeśli będzie 

niekorzystny wyrok sądu dla Gminy Raszyn to i tak nakłady jakie Gmina poniosła zostaną 

zwrócone.  

Przewodniczący złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przekazanie projektu 

uchwały w celu uzupełnienia o uzasadnienie. Jednocześnie przychylił się do opinii radnego 

W. Szustaka aby oba punkty umieścić w planie Komisji Rewizyjnej. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i kierowanie do komisji celem uzupełnienia o 

uzasadnienia do projektu uchwały.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



ZA (19) 

Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Teresa Bąk, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, 

Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard 

Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 

Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 

Wiesław Szustak 

NIEOBECNI (2) 

Agata Kuran-Kalata, Andrzej Zawistowski 

 

 

15. Sprawozdanie Przewodniczących komisji stałych z bieżącej działalności. 

 

 

Pan Tadeusz Pawlikowski  Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i 

Inwestycji  poinformował, iż komisja opiniowała projekty uchwał na sesję. 

 

Pan Janusz Hoffman  Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji 

poinformował, że komisja nie obradowała między sesjami. 

 

spotkała się, aby zaopiniować projekty uchwał na obecną sesję. 

 

Pani Anna Matracka Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Profilaktyki  

poinformowała, że komisja nie obradowała między sesjami oraz powiedziała, że planowane 

jest posiedzenie komisji na 6 maja. 

 

Pan Ireneusz Koper Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Współpracy z 

Organizacjami Pozarządowymi powiedział, że komisja nie obradowała między sesjami. 

 

Pan Ryszard Kowalczyk  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformował, komisja nie 

obradowała między sesjami ale planowane jest posiedzenie komisji 8 maja. 

 

Pan Jarosław Aranowski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu omawiała punkt, które były 

poruszane na sesji.  

Pan Krzysztof Będkowski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego poinformował, że komisja obradowała między sesjami i przedstawił 

sprawozdanie z przebiegu komisji. 

 

16. Sprawy różne. 

 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała jakie będzie przeznaczenie rewitalizowanego budynku 

Austerii? 

Wójt odpowiedział, że obiekt będzie miał funkcję integracyjno-kulturalną. Będzie tam sala 

pamięci, sale do prowadzenia warsztatów. 

Radna B. Sulima-Markowska dopytała czy jedynym beneficjentem Austerii będą seniorzy. 

Wójt odpowiedział, że nie.  

Radna B. Sulima-Markowska na jakim etapie jest stworzenie lodowiska? 



Wójt powiedział, że  najpierw trzeba znaleźć fundusze a potem miejsce gdzie można by takie 

lodowisko zrobić. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała Wójta czy Gmina Raszyna brała udział w programie 

Mazowiecki Instrument Aktywizacji Sołectw 2019? 

Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie tak ale poprosił aby radna zadała to pytanie na 

piśmie. 

Wiceprzewodniczący zasugerował aby zadawać pytania Wójtowi a nie prowadzić polemikę 

z Wójtem. 

Radny A. Górecki wyraził pozytywną opinię wygłoszonego przez radnego K. Będkowskiego 

sprawozdania. Uważa, że takie sprawozdanie powinno być normą dla wszystkich komisji. 

Radny zadał pytania: kiedy będzie realizowany pakiet ulic do projektowania i czy Wójt wie 

coś w sprawie pism w biurze rady o kupnie dziełek w Wypędach prze firmę ATM. Kolejne 

pytanie radnego dotyczyło nagród dla szkoły w Sękocinie, które szkoła rzekomo miała 

otrzymać od Wójta. 

Wójt w odpowiedzi na pierwsze pytanie powiedział, że będzie to widoczne na stronie 

internetowej w momencie kiedy referat to przygotuje. Jeśli chodzi o drugie pytanie to Wójt 

poinformował, że jeśli pismo wpłynęło do rady Gminy to prawdopodobnie Rada Gminy jest 

władna do decydowania. Wójt powiedział, że nie zna sprawy ani firmy, o której wspomniał 

radny. W odniesieniu do trzeciego pytania Wójt wyjaśnił, że szkoła w Sękocinie wygrała 

konkurs organizowany przez miasto Stołeczne Warszawa. Jednak Warszawa stwierdził, że nie 

może wypłacić nagród szkole w Sękocinie. Szkoła upomniała się o nagrody do Wójta Gminy 

Raszyn. Wójt zaznaczył wówczas, że postara się przekazać środki na nagrody. Nagrodami 

miały być stojaki na rowery i ze względu na sezon zimowy stojaki będą zakupione w tym 

roku. 

Radny M. Bańburski zapytał Wójta czy można zakupić dwa mikrofony żeby były w zapasie 

gdyż ciągle mamy problem z mikrofonami? Radny poprosił o przedstawienie sytuacji w 

szkołach w Gminie Raszyn w związku z ogólnopolskim strajkiem nauczycieli. 

Wójt stwierdził, że grono nauczycieli w Gminie Raszyn zachowało się bardzo 

odpowiedzialnie w tej sytuacji. Nauczyciele z rozwagą przystąpili do strajku pamiętając, że 

uczeń jest najważniejszy. Przedszkola w ogóle nie brały udziału w strajku. W szkole w 

Raszynie również nie było strajku, jedynie wywieszono flagę jako gest solidarności. W szkole 

w Ładach w strajku uczestniczyły dwie osoby. W szkole w Sękocinie zależało to od dnia ale 

w strajku brało około 10 osób. Mimo strajku dzieci miały zapewnioną opiekę. Egzaminy 

gimnazjalne również odbyły się bez problemów.  

Radna E. Kuczara uzupełniła wypowiedź Wójta mówiąc, że nauczyciele Gminy Raszyn nie są 

pozbawieni problemów nauczycieli z całej Polski. Radna zadała pytanie Wójtowi czy Gmina 

Raszyn przystąpiła do programu „Senior plus”. 

Wójt odpowiedział, że tak. Były realizowane zadania z tego programu w zeszłym roku. 

Radna E. Kuczara dopytała czy w tym roku był składany wniosek? 

Wójt zaznaczył, że nie pamięta i musiałby sprawdzić. 



Radny W. Szustak wracając do tematu lodowiska dopytał czy tak na prawdę Wójt chce tego 

lodowiska czy nie. 

Wójt powiedziała, że nie rozumie pytania. 

Wywiązała się polemika między radnym W. Szustakiem i Wójtem. 

Radna H. Koper zapytała jaka jest sytuacja z kanalizacją w alei Krakowskiej oraz czy będą 

zamontowane lustra przy wyjazdach z posesji na aleję Krakowską? 

Zastępca Wójta M. Kucharski odpowiedział, że spotkał się jedną z mieszkanek alei 

Krakowskiej i powiedział, że organizacja ruchu zostanie zrobiona przez Powiat Pruszkowski 

a Gmina Raszyn zamontuje lustro.  

Radna H. Koper zwróciła uwagę na problem wąskich wjazdów do posesji na alei 

Krakowskiej. Wjazd jest utrudniony ze względu na słupki i barierki. Zasugerowała aby 

częściowo przykryć rowy aby zwiększyć miejsca parkingowe. 

Wójt stwierdził, że wielokrotnie spotykał się z osobami, które miały zastrzeżenia do 

ustawienia barier i wszystkie wnioski albo zostały zrealizowane albo wyjaśnione. Słupki i 

barierki muszą tam być gdyż tego wymaga Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad.  

Radna wyjaśniła, że mieszkańcy zwracają uwagę brak miejsc parkingowych. 

Wójt podkreślił, że nie ma obecnie wniosków od mieszkańców co do zmian w ustawieniu 

słupków i powiększenia miejsc parkingowych. Dodał jeszcze, że przykrycie rowów i 

zrobienie odwodnienia na pewno byłoby ułatwieniem dla mieszkańców ale jest to 

wielomilionowa inwestycja.  

Radna zapytała kiedy mogłaby być zrealizowana? 

Wójt odpowiedział, że wówczas kiedy znajdą się na to pieniądze w budżecie. 

Radna H. Koper zadała pytanie wójtowi: jakie kryteria trzeba spełnić aby Gmina zwracała za 

wodociąg i kanalizację, gdyż wielu mieszkańców zrobiło to na własny koszt. 

Wójt poinformował, że zwracane są koszty doprowadzenia wodociągu i kanalizacji w części 

drogi i działki gminnej w sytuacjach kiedy mieszkaniec nie chce czekać na inwestycje gminną 

w tym zakresie. 

Radna H. Koper dopytała jakie kryteria trzeba spełnić aby otrzymać zwrot kosztów. 

Wójt odpowiedział, że mieszkaniec musi podpisać porozumienie z Gminą, zrobić projekt 

i wówczas nastąpi zwrot za wykonaną inwestycje w drodze gminnej do granicy działki. 

Radna zapytała w jakich ulicach były to robione. 

Wójt zaznaczył, że nie jest w stanie w tym momencie odpowiedzieć. 

Radna zapytała kiedy zostaną sprzątnięte ulice po zimie. 

Wójt stwierdził, że ulice były po zimie sprzątane i na bieżąco również też są czyszczone. 



Radny Grzegorz Janiszewski wskazał na ścieżkę rowerową, na której stoi znak zakazujący 

ruchu rowerowego. 

Wójt powiedział, że ścieżka jest jeszcze nieodebrana a inwestycja niezakończona. 

Radny M. Bańburski powrócił do tematu leżących palet po kostce brukowej, które miały być 

usunięte. 

 Zastępca Wójta powiedział, że było to już zgłaszanie wykonawcy ale zgłoszenie zostanie 

ponowione.   

Radna T. Senderowska zapytała kto dba o pomnik Jerzego Popiełuszki przy ulicy 

Pruszkowskiej i teren wokół niego. 

Wójt odpowiedział, że Gmina i w takim stopniu jak dba o wszystkie tego typu elementy 

infrastruktury. 

Radna poprosiła o uporządkowanie tego terenu oraz o wzmożone sprzątanie na ulicy 

Pruszkowskiej przy nowej przychodni. Wskazała również na problem zakończonej inwestycji 

na ulicy pruszkowskiej.  

Przewodniczący wyszedł z inicjatywą aby zamieścić na stronie internetowej Gminy mapy 

ścieżek rowerowych. Odnosząc się również do tematu  przykrycia rowów w celu zwiększenia 

miejsc parkingowych na alei Krakowskiej wskazał na problemy finansowe spółki wodnej. 

Poprosił Wójta aby na następną sesję aby ten przygotował ten temat w sprawozdaniu. 

Wójt wyraził zadanie, że warto aby zaprosić prezesa spółki wodnej lub osoba która jest w 

zarządzie spółki wodnej w celu przedstawienia sytuacji. 

Przewodniczący odwołał się do historii aby powołać raszyńską spółkę wodną.  

Odbyła się dyskusja na temat kanałów odwadniających. 

Przewodniczący nawiązał do szeroko omawianego tematu budynku szkoły i powiedział, że 

ogrodzenie terenu skateparku miało zostać rozebrane.. 

Wójt zaznaczył, że obecnie na tym terenie zapewniona jest opieka w wyznaczonych 

godzinach i nie widzi potrzeby otwarcia tego obiektu. 

Głos zabrał mieszkaniec Gminy Raszyn i pytaniem do Wójta dlaczego jest taki duży bałagan 

przy modernizacji dróg i ścieżek rowerowych. Dlaczego niektóre ulice są realizowane w 

kawałkach. Wskazał jako przykład ulicę Starzyńskiego. 

Wójt zaznaczył, że ulica, którą zasugerował mieszkaniec jest drogą powiatową i to Powiat 

Pruszkowski realizował tam inwestycję. 

Radny J. Aranowski dopowiedział, że Powiat zrobił tylko tyle na ile starczyło mu środków. 

Zapewnił, że jako radny Gminy Raszyn będzie wspierał radnych z powiatu aby zrobić kolejne 

odcinki ulicy Starzyńskiego.   



Głos zabrał przewodniczący osiedla Rybie II Marian Sieradzki z pytaniem do radnego G. 

Janiszewskiego czy poczynił już jakieś starania w sprawie nawierzchni ulicy Na skraju 

zgodnie z obietnicą wyborczą. 

Radny G. Janiszewski wytłumaczył, że na dzień dzisiejszy Zarząd Dróg Miejskich nie 

podejmie żadnych inwestycji dopóki nie będą zrobione  przepusty pod ulicą na skraju. 

Obecnie radny ma informacje, że ma być zrobiona modernizacja ulicy, chodnik i ścieżka 

rowerowa wraz z ulicą kinetyczną ale tu jest problem z wykupem działek przez urząd miasta. 

Przewodniczący poruszył temat przeniesienia przystanku dla mieszkańców ulic Piaskowej, 

Polnej i części ulicy Wesołej. Obecnie jest on za daleko dla mieszkańców ulicy Piaskowej. 

Wójt odpowiedział, że zwrócił się do ZTM, który wyraził zgodę na przeniesienie przystanku, 

które będzie zrealizowane w wakacje. 

Głos zabrała mieszkanka, która odniosła się do zamykania skateparku ponieważ nie widzi 

powodów aby był on zamykany. Wypowiedziała się również w temacie utworzenia 

lodowiska. 

Wójt wyjaśnił, że powstanie lodowiska nie zależy tylko dobrej woli Wójta i urzędników ale 

również od zabezpieczenia środków w budżecie.  

Głos zabrał Andrzej Szeląg sołtys Nowych Grocholic. Wypowiedział się w temacie 

odnowienia budynku urzędu. Uważa, że potrzebny jest kompleksowy remont. 

Pan Andrzej Bembenista mieszkaniec Laszczek zapytał jak się ma sprawa kanalizacji w ulicy 

Owocowej i Czarnej Olchy? 

Wójt odpowiedział, że tego typu inwestycje są realizowane przy udziale środków z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska oraz są robione pakietami. Wójt powiedział, że 

wskazane ulice są ujęte w V fazie. W celu przekazania szczegółów Wójt zaprosił mieszkańca 

do siebie w godzinach pracy urzędu. 

Radna T. Senderowska poruszyła temat ulicy Opaczewskiej ponieważ dostała odpowiedź na 

piśmie, że można albo wykupić grunty od osób fizycznych albo złożyć wniosek do sądu o 

zasiedzenie. Zadała pytanie czy został taki wniosek złożony? 

Wójt podkreślił, że jeśli chodzi o zasiedzenie to potrzeba 30 lat a w tym wypadku nie może 

być o tym mowy. Jednocześnie zaznaczył, że obecnie ulica Opaczewska jest projektowana. 

Radna H. Koper zapytała Wójta o ulicę Słowikowskiego gdzie jest nowy wiadukt a ulica jest 

w złym stanie. 

Wójt odpowiedział, że ulicy Słowikowskiego nie ma w budżecie gminy. 

17. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Przewodniczący przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych. 

 

 

18. Zamknięcie obrad. 

 



 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady. 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Raszyn 

  

 

Przygotował(a): Olga Kazubek 
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